
                                                       P R O T O K Ó Ł  NR X/2007 
                                       Z DZIESIĄTEJ SESJI  RADY GMINY MICHAŁÓW
                                           ODBYTEJ W DNIU 5 WRZEŚNIA 2007 ROKU 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej  Urzędu Gminy  w Michałowie 

Obecność na posiedzeniu stanowi lista obecnośći.
 Sesję rozpoczęto o godzinie 10 -tej.

Ponadto w sesji udział wzieli.

1. Wójt Gminy – Pan Stanisław Szewczyk
2. Zastępca Wójta Gminy – Pani Henryka Gietka Bębenek
3. Skarbnik Gminy – Pani Halina Głombińska
4. Doradca Prawny
5. Dyrektorzy Zespołów Placówek Oświatowych z terenu gminy Michałów
6. Powiatowy Lekarz Weterynarii w Pińczowie 
7. Kierownik SZOZ Michałów
8. Sołtysi z terenu gminy  Michałów 

Ad. 1.
Przewodniczący Rady Gminy otwierając sesję wypowiedział „WYSOKA RADO” - otwieram 
zwyczajna sesję Rady Gminy Michałów -przywitał wszystkich obecnych stwierdzając jednoczesnie 
, że na ustawowy  skład 15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych  zatem Rada Gminy jest władna 
do podejmowania prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć.

Przewodniczący Rady Gminy na sekretarza obrad wyznaczył Radnego – Pana Wleciała Jarosław 
zgodnie z zapisem Statutu Gminy.

Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że Panowie Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem
na sesję propozycje porządku obrad sesji , który  dla przypomnienia odczytam.

1.Otwarcie posiedzenia.
2.Przyjęcie porządku obrad sesji.
3.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4.Informacja na temat funkcjonowania placówek oświatowych w roku szkolnym 2006/2007
   oraz ich organizacyjnego i rzeczowego przygotowania  do roku szkolnego 2007/2008,
    -wystąpienie Dyrektorów poszczególnych  Zespołów Placówek Oświatowych .
5.Informacja z działalnośći SZOZ w Michałowie .
6.Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
   międzysesyjnym.
7.Sprawozdanie z wizji lokalnych placówek oświatowych i remiz OSP przewprowadzonych
   przez Komisję Zdrowia , Oświaty , Kultury , Bezpieczeństwa Publicznego, Bezpieczeństwa 
   Przeciwpożarowego  Rady Gminy Michałów.
8. Sprawozdanie  Wójta z prac między sesjami.
9. Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2007 roku .
10.Informacja z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na 

2007 rok oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Michałów na 2007r
11.Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.
12.Rozpatrzenie projektów uchwał:



- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2007 rok
- w sprawie wprowadzenia zmian w planie finansowym Gminnego Programu Rozwiązywania     
   Problemów Alkoholowych   na 2007 rok
- w sprawie zatwierdzenia Statutu Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Michałowie
- w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin  zajęć dla pedagogów 
  szkolnych , psychologów , logopedów i doradców zawodowych  oraz dla nauczycieli 
  realizujących  etat łączony w szkołach i placówkach prowadzonych przez gminę
  Michałów.
- w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Tur Dolny
- w sprawie zbycia nieruchomości gminnej położonej w miejscowości Tur Dolny
- w sprawie zbycia  nieruchomości gminnej położonej w miejscowości Michałów
- w sprawie  zbycia nieruchomości gminnej położonej w miejscowości Michałów
- w sprawie zbycia nieruchomości gminnej położonej w miejscowości Michałów   
- w sprawie zwolnienia z opłaty od zgłoszenia  o dokonanie wpisu do ewidencji działalności
   gospodarczej.

13.Interpelacje i zapytania radnych.
14.Wolne wnioski i informacje.
15.Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady Gminy pyta czy są propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad.
Wójt Gminy zgłasza wniosek formalny aby punkt 5 porządku obrad sesji tj. informacja z 
działalności SZOZ przenieść przed pkt 11.
Radny Kowalczyk Bogusław zgłasza wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad sesji 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia gminy Michałów do Lokalnej 
Organizacji Turystycznej Ziemi Pińczowskiej  w pkt  12 ostatni podpunkt.
Radny Kwiecień zgłasza wniosek o przeprowadzenie rozdzielności głosowania uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy tj. by głosowanie na środkami finansowymi dla Gór było 
oddzielnie i do Sędowic oddzielnie.
Wójt Gminy wyjasnia ,że osobno głosuje się poszczególne zmiany  ,natomiast uchwała musi być 
głosowana w całości.
Przewodniczący Rady Gminy    wniosek  frormalny Wójta Gminy  poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 14 za  wniosek został przyjęty.
Przewodniczący Rady Gminy wniosek formalny Radnego Kowalczyka poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 14  za wniosek został przyjęty.
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawiony porządek obrad sesji wraz ze zmianami poddaje pod 
głosowanie.
W wyniku głosowania 14 za porządek został przyjety.

Ad. 3.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że kolejnym punktem porządku obrad sesji jest przyjęcie 
protokołu z poprzedniej sesji .
Informuję , że protokół z poprzedniej sesji jest wyłożony do wglądu na sali obrad , a także dostepny 
w biurze rady.
Czy  są uwagi do treści protokołu.
Uwag nie było.
Przewodniczący Rady Gminy przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 14  za  protokół został przyjęty.
Na salę obrad przybywa Radny Tyburczyk Czesław.

Ad. 4.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Panią Edytę Zych – Dyrektora Zespołu Placówek Oświatowych 
w Michałowie o przedstawienie    informacji na temat funkcjonowania placówek oświatowych w 
roku szkolnym 2006/2007 oraz ich organizacyjnego i rzeczowego przygotowania do roku 



szkolnego  2007/2008 .
Dyerektor ZPO w Michałowie przedstawia informację:
Radny Kowalczyk  pyta  czy  wszystkie zadania przedstawione do wykonania są aktualne.
Pani Dyrektor  odpowiada , że najważniejsze potrzeby szkoły to wymiana podłóg remont 
centralnego ogrzewania , niektóre remonty zostały wykonane .
Radny Kowalczyk uważam , że każda Pani Dyrektor powinna sie zastanowić przy  składaniu 
wniosków do budżetu co będzie robione w pierwszej kolejności.
Radna Morgaś czy można byłoby wygospodarować pomieszczenia  w szkole w Michałowie 
na przedszkole .
Przeniesienie oddziałów z przedszkola do szkoły na dzień dzisiejszy  nie jest bardzo możliwe.
Bo wszystkie sale są ,zajęte  w roku przyszłym taki układ mógłby  być możliwy
ale musimy wziąść pod uwagę również konieczność stworzenia odrębnego placu  zabaw i kuchni. 
Na dzień dzisiejszy sala przechodnia , ale uważam , że nie powinno się łączy ć ,wiąże się to z 
bezpieczństwem.
Radny Stanek w związku ze zmianami w Ministerstwie Edukacji Narodowej czy będzie można 
organizować imprezy w roku szkolnym 2007/2008.
Dyrektor ZPO wyjasnia , ze zabronione jest w placówkach oświatowych podawanie alkoholu.
Ale na dzień dzisiejszy nic nie wiemy, nie wiem również jak jest w innych gminach.
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji.
Przedstawiona informacja została przyjęta (stanowi załącznik do protokołu).
 
Następnie informację składa Pani Anna Golik – Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych w 
Węchadłowie, Przewodniczący Rady Gminy pyta  czy są pytania do przedstawionej informacji .
Radny Kowalczyk pyta  jakie kroki zostały podjęte w temacie ogrzewania w Zespole Placówek 
Oświatowych  w Węchadłowie.
Na dzień dzisiejszy w Gimnazjum w Węchadłowie jest ogrzewanie olejowe dlatego czy  piec ten 
spełnia warunki musi określić rzeczoznawca .
Radny Tyburczyk czy była konsultacja z SANEPIDEM w sprawie kotłowni.
Dyrektor  odpowiada , że rozmawiała z Panem Szałapskim.
Mam również problem , gdyż szkoła w Węchadłowie jest nieocieplona co powoduje straty  ciepła, 
inwestycja ta jest bardzo droga – temat pod rozwagę.
Sprawa składania wniosków  o pozyskiwanie funduszy na realizację programów szkolnych odbywa 
sie  w różnym  czasie.
Chcę poinformować , że rodzice mogą składać wnioski na dofinasowanie mundurków .
Radny Tyburczyk pyta  czy jest utwardzony plac  na podjazd pod szkołę.
Dyrektor szkoły odpowiada , że plac został utwardzony , ale jest problem z postojem i zawracaniem 
autobusu ,gdyż Pani Stanek nie życzy  sobie ,aby dzieci wysiadały na jej placu jak również 
zawracały autobusy.
Radny Kowalczyk ja pytam co z podjazdem pod  szkołę, uważam  , że to   kierowcy nie chcieli 
podjeżdzać , właściciel nie był przeciwny wysiadaniu dzieci w tym miejscu który trzeba załatwić.
Dyrektor odpowiada , że kierowcy tłumaczyli , że niszczą boki autobusów w związku ze zbyt 
wąskim dojazdem, dlatego zostało zmienione miejsce dojazdu.
Radny Tyburczyk zobowiązaliśmy Wójta do przeprowadzenia rozmów w temacie drogi do szkoły 
proszę Wójta o usosunkowanie się do tej sprawy.
Wójt odpowiada , ze przy  sprawozdaniu udzieli odpowiedzi.
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za informację
Informacja została przyjęta (stanowi załącznik do protokołu)
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że na salę obrad przybył  zaproszony na dzisiejszą sesję 
Powiatowy Lekarz Weterynari w Pińczowie prosi o udzielenie  głosu.
Powiatowy Lekarz Weterynarii powiedział ,że Komisja Europejska uznała  obszar Województwa 
Świętokrzyskiego jako wolny od enzootycznej białaczki bydła oraz  poszczególne gospodarstwa na 
terenie powiatu pińczowskiego  wolne  od grużlicy bydła i brucelozy bydła. 
Rolnicy nie mogą sprowadzać bydła z innego województwa do hodowli zwierząt szczególnie do 
produkcji mleka.



W Kielcach  odbędzie się konferencja z udziałem Premiera Gosiewskiego , gdzie również 
zaproszony jest Wójt Gminy na temat choroby Aujeszkygo – choroba świń stanowiaca zagrożenie 
na terenie województwa Świętokrzyskiego 
Tematem między innymi będzie szczepienie świń w całym powiecie.
Radny Tyburczyk czy można sprowadzać z krajów Unii Europejskiej krowy Rasy LIMUZĘ
Lekarz odpowiada , że można przez Agencję i jest dofinansowanie.
Przewodniczący Rady Gminy podziękował Powiatowemu Lekarzowi za przedstawioną informację 
i udział w obradach sesji. 

Następnie informację przedstawia Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych w Górach.
Po przedstawieniu informacji Przewodniczący Rady Gminy pyta  czy są uwagi i pytania.
Radny Oleksy – chcę powiedzieć , że było małe zaangażowanie nauczycieli przy  organizacji 
dożynek.
Dyrektor odpowiada , że nauczyciele byli bardzo zanagażowani w przygotowaniu dożynek .
Radny Tyburczyk  zostały wymienione okna , drzwi  ja proponuje ,aby zrobić chodnik w celu 
uniknięcia niebezpieczeństwa.Placówka z okazji dożynek skorzystała wiele na pracach 
porządkowych i remontowych
Radny Kwiecień  chciałbym odpowiedzieć koledze Oleksemu o zaangażowaniu nauczycieli ,że 
zaangażowanie było bardzo duże ze strony nauczycieli w dniu święta szczególnie mniej  
w przeddzień.
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za informację .
Informacja została przyjęta (stanowi załącznik do protokołu.
Następnie informację przedstawia Pani Małgorzata Środa Dyrektor Zespołu Placówek 
Oświatowych w Sędowicach.
Przewodniczący Rady Gminy pyta czy są pytania do przedstawionej informacji.
Radny Cichoński czy Pani Szymańska ,która pracuje w przedszkolu  ma wyższe wkształcenie .
Dyrektor ZPO odpowiada , że w przedszkolu nie musi mieć wyzszego wykształcenia.
Dodam , że z chwilą likwidacji szkoły we Wrocieryżu nauczyciele zostali przeniesieni do szkoły
 w Sędowicach.
Radny Tyburczyk prosi o objaśnienie programu z jakiego pozyskiwane są środki dla placówki 
oświatowej.
Dyrektor szkoły wyjaśnia , że każdy program wymaga opracowania, problem pojawił się w chwili
otrzymania umowy , która jest niedokładnie  sprecyzowana , wszystkie założenia  programu były 
konsultowane , nie było mowy o zabezpieczeniu środków czyli udziale środków własnych.
Radny Bartosiński opuszcza salę obrad.
Radny Tyburczyk proponuje , aby dokonać zapisu ,że środki ,które przenaczymy na program dla 
szkoły w Sędowicach  , nie obciążały budżetu gminy.
Są to koszty wysokie ,gmina musi zrezygnować z niektórych zadań inwestycyjnych mam na 
uwadze drogi. Jestem za pozyskiwaniem środków przez dyrektorów , ale bez udziału środków 
własnych gminy.
Radny Stanek my jako radni nie mamy uwag co do programu , tylko pytanie skąd środki.
Dyrektor szkoły odpowiada , że projekt uchwały w sprawie okreslenia etatów łączonych  jest 
niekorzystny dla szkoły, natomiast dla gminy przynosi korzyści, jest to słuszne posunięcie co do 
oszczędnośći.
Skarbnik gminy wyjaśnia , że w 1999 roku zostały zmienione zapisy Karty Nauczyciela dotyczące 
korzystnnego dla nauczycieli sumowania etatów.Sami nauczyciele nie mogą sobie doliczać etatów 
na swoją korzyść jest to sprzeczne z ustawą Karta Nauczyciela , jest to bardzo prosty  rachunek 
matematyczny   gdzie etaty  o różnym wymiarze winno sprowadzić się do wspólnego mianownika .
Nasza uchwała to czysta  formalność.

Zastępca Wójta również wyjaśnia , że w ustawienie ma jednoznacznego wskazania jak należy 
sumować rózne wymiary etetów dlatego trzeba stosować sie do podstawowych zasad matematyki. 
Przewodniczący Rady Gminy podziekował za informację.



Informacja została przyjęta (stanowi załącznik do protokołu)

Ad. 5.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Kierownika SZOZ o przedstawienie informacji z działalności 
SZOZ .Kierownik poinformowała , że opieka w Samorządowym Zakładzie Opieki Zdrowotnej 
jest od godziny 8-ej  do 18 -tej , a w pozostałych godzinach podpisana jest umowa z Pińczowem tj. 
od 18-tej do 8-rano .
Chciałabym powiedzieć , że w tej chwili musimy zatrudnić pielęgniarkę , bo mogą być problemy z 
obsadą.
(Informacja stanowi załącznik do protokołu.)
Sprawy finansowe przedstawiła księgowa SZOZ  .
Radny Kowalczyk czy SZOZ ma straty  czy zysk  i co jest zyskiem w SZOZ.
 Pani Księgowa odpowiada , że zysk.
Radny Kowalczyk  proponuje , aby również podnosić standard gabinetów lekarskich bo przecież to 
jest dla naszych pacjentów.
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za informację.
Informacja została przyjęta (stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 6.
Kolejnym punktem porzadku obrad sesji jest informacja Przewodniczącego Rady Gminy o 
działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.
Przewodniczący Rady Gminy informuje:
– brałem udział w dożynkach gminych
– uczestniczyłem w dożynkach powiatowych 
– wspólnie z inspektorem p.Szałapskim wyjaśnialiśmy sprawy  sporne dotyczące wodociągowania

Ad. 7.
Przystępujemy do kolejnego punktu porządku obrad sesji  sprawozdania z wizji lokalnych placówek 
oświatowych i remiz OSP przeprowadzonych przez Komisje Zdrowia , Oświaty ,Kultury 
Bezpieczeństwa Publicznego, Bezpieczeństwa Przeciwpożarowego , prosi Panią Morgaś 
o przedstawienie sprawozdania .
Pani Morgaś – Przerwodnicząca Komisji Oświatowej przedstawia sprawozdanie
Przewodniczący Rady Gminy prosi o pytania i uwagi.
Radna Wójcik  chcę poinformować , że w miejscowości Tur był pożar i dopiero za 1 godzinę 10 
minut od wezwania przyjechała straz pożarna .
Pan Wleciał wyjaśnia , że straz z Pińczowa przyjechała samochodem pożyczonym z Zagości bo 
samochód z Pińczowa był na ćwiczeniach , ale w dużo krótszym czasie.
Radny Kowalczyk przecież musimy sobie zdawać sprawę , że życie ludzkie jest wartne wszystkie 
pieniądze nie można bagatelizować takich spraw.
Dlatego środki jakie przeznaczyliśmy na samochód to były uzasadnione.
Radna Morgaś my jako komisja nie jesteśmy przeciwni  zakupu  samochodu , ale w pierwszej 
kolejności musimy załatwiać sprawy  swojej gminy ,a  nie Powiatu.

Radny Wleciał  , ale dotacja , która przekazaliśmy była dla Państwowej Straży Pożarnej 
a nie dla Powiatu.
Sprawozdanie zostało przyjęte (stanowi załącznik do protokołu)

Ad. 8.
Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest sprawozdanie Wójta z prac miedzy sesjami.
Wójt Gminy informuje:

Na początek chciałbym podziękować Radnemu – Panu Kwietniowi za zaangażowanie w 
organizację dożynek w Górach . Uroczystość ta poprawiła wizerunek szkoły ,jak również 
przyniosła wiele wymiernych korzyści .



    -najważniejszą sprawą na dzień dzisiejszy jest wodociągowanie gminy ,gdzie ciągle pojawiają 
     się jakieś  problemy z niektórymi mieszkańcami , którzy nie wyrażają zgody na przejścia przez 
     działki. 

Kilkakrotnie rozmawialiśmy z tymi mieszkancami ,ale jest  bardzo trudno przekonać , Starostwo 
Powiatowe ma terminy do wydania pozwolenia ,bez zgody mieszkańców pozwolenia nie 
otrzymamy

– odbyłem spotkanie w Kielcach w sprawie Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 
Michałów, z dokumentów jakie posiadamy to pierwsze wyłożenie mamy i jest właściwe, drugie 
będzie bez przeszkód .Moja prośba , aby zorganizować sesję na  początek pażdziernika 
,dotyczacą Planu Zagospopdarowania , będziemy mieć trochę czasu ,aby nanieść zmiany.

– Uczestniczyłem w dożynkach powiatowych w Działoszycach 
– Przeprowadzono pierwszy etap oceny pracowników Urzędu Gminy 
– Uczestniczyłem w Walnym Zgomadzeniu Związku Międzygminnego „PONIDZIE”na którym

dokonano wyboru nowego Prezesa ,który otrzymał dwukrotnie mniejsze wynagrodzenie od 
dotychczasowego prezesa

– sprawa dojazdu do szkoły w Węchadłowie .Z informacji Pani Stanek wynika , że działka ,
która stanowi droga może być w części własnością Pani Parandyk , a w części Pani Stanek , 
sprawa jest bardzo skomplikowana i trzeba będzie wytyczyć przez geodetę.
 Zachodzi konieczność wykupienia działki od syna lub córki Pani Parandyk.

– Pan Walasek pyta czy część tej drogi to jest własnością Pani Stanek.
– Wójt odpowiada , nie mam prawnej sytuacji , bo Pani Parandyk musi przeprowadzić 

postępowanie  spadkowe i wtedy będzie można coś działać.
Żeby  zrobić dojazd z drugiej stony jest obawa , że duże samochody się nie zmieszczą.

     Pan Walasek czy Pani Parandyk zgłosiła się na piśmie w tej sprawie.
     Wójt odpowiada , że nie była rozmowa z Pania Parandyk.
     Przewodniczący Rady Gminy proponuje rozmowę z Pania Parandyk , temat doprowadzić
     do końca i załatwić.
     Radny Kowalczyk – stwierdzenie , że jedna ma za dużą działkę , druga mniejszą , to nie 
     załatwienie sprawy , żadna z nich nie doprowadzi do rozgraniczenia są to bardzo duże koszty.
     Należy wziąść geodetę z prawdziwego zdarzenia , który wytyczy wstawi słupki miernicze
     i  będziemy wiedzieć czyje to jest.
     Chciałbym powiedzieć , że jestem drugą kadencję i chciałbym ,aby plan był opracowany ,
     dołożyć wszelkich starań i zakończyć.
     Radny Stanek  ja uważam , że  dojazd do szkoły w Węchadłowie powinien być , gdyż przecież 
     szkoła jest publiczna i należałoby wykupić.
     Radny Tyburczyk chaciałbym zapytać Pana Wójta w temacie kamienia na drogi.
     Bardzo ważna sprawą jest kwitowanie kamienia przez radnych lub sołtysów.
     Chciałbym , aby na sesji dokończyć podział kamienia na drogi.
     Wójt Gminy powiedział ,przecież na posiedzeniu Komisji sprawa kamienia była poruszana i    ,
     dyskutowana do końca kamień by ł wywożony.
     Sprawa drogi  dojazdu do szkoły w Węchadłowie , cały czas chodzi  o poszerzenie dojazdu  , 
     dostęp do działki musi być zapewniony  , działkę wykupimy w póżniejszym czasie Jeżeli Pani   
     Parandyk  przeprowadzi sprawę spadkową  będziemy dalej pertraktować.
     Informacja Wójta została przyjęta .
     
    Ad. 9.
    Kolejnym punktem porządku obrad sesji jkest sprawozdanie z wykonania budżetu  gminy za I 
półrocze 2007 roku.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Skarbnika Gminy o odczytanie opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach   dotyczącej przedstawionego sprawozdania.
Skarbnik Gminy odczytuje – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie przyjęcie sprawozdania z wykonania 
budżetu gminy za I półrocze 2007 roku. 



W wyniku głosowania 13 za , 1 nieobecny podczas głosowania  ,1 nieobecny.

 Ad. 10.
Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest informacja z realizacji  Gminnego Programu 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na 2007 rok oraz Gminnego Programy 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Michałów na 2007 rok.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych o przedstawienie informacji z realizacji w/w programów.
Przewodniczący Komisji przedstawia informację.
Przewodniczący Rady Gminy  powyższe informacje poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13  za , 1 nieobecny . 1 nieobecny podczas głosowania.

Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 15  minut  przerwy.
Po przrwie wznawia obrady sesji.

Ad. 11. 
Przewodniczący Rady Gminy prosi Zastępcę Wójta o przedstawienie informacji o realizacji uchwał 
z poprzedniej sesji.
Zastępca Wójta przedstawia informację – informacja została przyjęta.    

 Ad. 12. 
Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2007 r.
Przewodniczący Rady Gminy prosi o dyskusję.
Radna Morgaś  proponuje przekazanie  środków finansowych na remont  chodnika  do szkoły w 
Michałowie. Moja propozycja jest uzasadniona , gdyż na odcinku tym może dojść do wypadku.
Przeciez Panowie radni wiedzą , że tym  chodnikiem idą  dzieci nie tylko z Michałowa , ale 
Zagajówka , Pawłowic , Tura .
Radny Wleciał radni powiatowi już nam nic nie pomogą ,dlatego również popieram wykonanie 
chodnika ,sprawa ta ciagnie sie już drugą kadencję.
Radny  Kwiecień ja uważam , że musimy się wstrzymać bo środków braknie w budżecie.
Jeżeli Powiat sfinansuje nam w 50 % to będzie sytuacja rozwiązana.
Radny Kowalczyk – powiem chodnik trzeba zrobić , przepust trzeba zrobić , drogę wyremontować 
ale pytanie zasadnicze skąd środki .Przecież odnośnie chodnika to były pewne ustalenia , ze robimy 
to wspólnie z powiatem, gdyż jest to droga powiatowa.
Radny Tyburczyk  - 124 tys. dla szkoły Sędowice , a jeżeli program ten sie nie uda , winę ponosi 
szkoła.
Radny Tyburczyk dodał , że przeprowadziliśmy wizję  lokalną na drogach gminnych i muszę 
powiedzieć ,że droga Kołków – Sadkówka finansowana  ze środków Urzędu Marszałkowskiego 
jest nie do końca wyremontowana ,również droga w Michałowie nie jest skończona.
Radny Motyka chodnik w Michałowie trzeba zrobić bo przecież jest to dla bezpieczeństwa dzieci.

Radny Cichoński jeżeli mówimy o przeniesieniu środków z dróg powiatowych na drogi gminne to 
jestem przeciwny.
Radny Wójcik w rozmowie ze Stępniem powiedział , żeby gmina robiła , a oni środki przekażą
w przyszłym roku.
Radny Oleksy  ja uważam , że nie dzielić środków tylko zmobilizować się i dokończyć odcinki 
rozpoczęte wyznaczając w każdym roku odpowiedni odcinek.
Sołtys wsi Węchadłów – naprawa przepustu , który się zapada i zagraża bezpieczeństwu ,może  tam 
dojść do wypadku nawet oznakować.
Jest również potrzeba jednego transportu kamienia na drogę koło p. Kalskiego.
Radny Kwiecień będąc przy  drogach powiem , że byłem w miejscowości Jelcza Mała i należałoby 
dowieść kamienia .
Sołtys wsi zaczęliśmy robić , mieliśmy trochę problemu , bo droga ma 3 m i nalezy z tym coś 



zrobić.
Radny Wójcik  część pracy wykonała równiarka , ale jest jeszcze konieczność by doprowadzić do 
końca ,by droga była przyjezdna.
Wójt Gminy  usosunkowuje się do wypowiedzi poszczególnych radnych ,przecież musimy 
wiedzieć 
kto jest współwłaścicielem , czy właścicielem danego gruntu , do końca roku pozostało 4 
miesiące,czas krótki radni powiatowi nie deklarują  żadnych  środków na  remonty.
Dlatego proponuje , aby nasze  środki przekazać na remonty , jeżeli zajdzie konieczność wykonać 
przepust czy inne roboty drogowe.
Przecież robimy drogę na Michałów -Piaski jest to inwestycja dla Michałowa.

Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 10 minut przerwy.
Po przerwie wznawia obrady sesji.
Radny Kowalczyk  przecież dyskutujemy nad projektem uchwały o wprowadzeniu zmian w 
budżecie gminy , a środki z dróg powiatowych są już przeniesione ,dlatego wprowadzanie nowych 
zadań jest bez sensu.
Radny Kowalczyk  zgłasza wniosek formalny ,aby podział środków na remont dróg gminnych 
pozostawić do rozdysponowania Komisji Budżetowej.
Przewodniczący Rady Gminy wniosek Radnego Kowalczyka poddaje pod głosowanie.
W yniku głosowania 9 za  1 przeciw, 4  wstrzymujące.
Radny Stanek zgłasza wniosek formalny  zobowiązanie Wójta gminy do wszczęcia procedur 
budowy   chodnika do szkoły w Michałowie.
Przewodniczący Rady Gminy wniosek radnego Stanka poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 14 za..
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2007 rok.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy poddaje projekt uchwały pod głosowanie.
W wyniku głosowania 14 za uchwała została przyjęta.

Kolejnym projektem uchwały jest wprowadzenia zmian w planie fina nsowym Gminnego Programu 
Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 rok.
Przewodniczacy Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii.
Przewodniczący Komisji przedstawia opinię – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 14 za- uchwała została przyjęta.

Przewodniczący Rady Gminy przystępuje do kolejnego punktu projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia Statutu  Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej  w Michałowie.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczacą Komisji Zdrowia ,Oświaty , Kultury 
Bezpieczeństwa Publicznego,Bezpieczeństwa Przeciwpożarowego o odczytanie opinii.
Przewodnicząca odczytuje opinię- opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodnicżącego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię – opinia pozytywna.
Przewodnicący Rady Gminy prosi  Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały.
Przewodnicący Rady Gminy projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Statutu Samorządowego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Michałowie poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 14 było za uchwała została przyjęta.



Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest przyjęcie projektu uchwały w sprawie określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla pedagogów szkolnych , psychologów 
,logopedów i doradców zawodowych  oraz dla nauczycieli realizujących  etat łączony w szkołach i 
placówkach prowadzonych przez gminę Michałów.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Oświaty , Kultury , 
Bezpieczeństwa Publicznego, Bezpieczeństwa Przeciwpożarowego  o odczytanie opinii.
Przewodnicząca Komisji odczytuje opinię- opinia negatywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczcego Komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego 
Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi o pytania.
Wójt Gminy wyjaśnia , że nie jest to żadna nowość zmiana   ustawy  obowiązuje od 1999 roku , a 
dzisiej to co Wysoka Rada podejmuje to zwykła formalność, dodam , że jest w tym temacie opinia 
Kuratora Oświaty która jest pozytywna., przecież wszyscy  doskonale umią liczyć.
Radna Morgaś powiem jeszcze raz , że uchwała ta jest korzystna dla gminy , a nie dla nauczycieli, 
dlatego może być uchylona.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego
wymiaru godzin  zajęć dla pedagogów szkolnych ,psychologów ,logopedów i doradców 
zawodowych oraz nauczycieli realizujących  etat łączony w szkołach i placówkach prowadzonych 
przez gminę Michałów.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 10 za ,1 przeciw,2 wstrzymujące  - uchwała została przyjeta.

Kolejnym punktem porządku  obrad jest projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości 
gruntowej położonej w miejscowości Tur Dolny.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącą Komisji Zdrowia , Oświaty ,Kultury 
Bezpieczeństwa Publicznego, Bezpieczeństwa Przeciwpożarowego o odczytanie opinii.
Przewodnicząca Komisji odczytuje opinie – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczacy Komisji odczytuje opinie – opinia pozyttywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały.
Przwodniczący Rady Gminy projekt  uchwały w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej 
położonej w miejscowości Tur Dolny poddaje pod głosowanie .
W wyniku głosowani a 14 za uchwała została przyjeta.

Przewodniczący Rady Gminy przystepuje do kolejnego punktu porządku obrad sesji przyjęcia 
projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości  gminnej  położonej w miejscowości Tur Dolny.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego
Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinie – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gminnej położonej 
w miejscowości Tur Dolny.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 14 za – uchwała została przyjeta.

Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 
gminnej położonej w miejscowości Michałów.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.



Przewodniczący Komisji odczytuje opinię – opinia pozytywna.
Radny Wleciał zgłasza wniosek formalny , aby w projekcie tej uchwały dopisać paragraf 
„dochody uzyskane ze sprzedaży przeznaczone zostana na potrzeby  wsi Michałów”
Przewodniczący Rady Gminy wniosek Radnego Wl;eciała opoddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 14  za .
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały wraz ze 
zmianą.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gminnej położonej 
w miejscowości Michałów.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za , 1 wstrzymujacy.- uchwała została przyjęta.

Przewodniczący Rady Gminy informuje , że kolejnym punktem porządku obrad sesji jest projekt 
uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gminnej położonej w miejscowości Michałów.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinie – opinia pozytywna.
Radny Wleciał zgłasza wniosek foralny o dopisanie w projekcie uchwały paragrafu „dochody 
uzyskane ze sprzedaży przeznaczone zostostaną na potrzeby wsi Michałów”
Przewodniczący Rady Gminy wniosek Radnego Wleciała poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 14 za .
Przewodniczący Rady  Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały wraz ze 
zmianami  poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za 1 wstrzymujący – uchwała  została przyjęta.

Przewodniczący Rady Gminy informuje , że kolejnym punktem porządku obrad sesji jest projekt 
uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gminnej położonej w miejscowości Michałów.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Rady Gminy odczytuje opinię – opinia pozytywna.
Radna Morgaś zgłasza wniosek formalny o dokonanie zapisu w projekcie uchwały paragrafu
„dochody uzyskane ze sprzedaży  przeznaczone zostaną na potrzeby wsi Michałów”
Przewodniczący Rady Gminy wniosek formalny Radnej Morgaś poddaje pod  głosowanie.
W wyniku głosowania 14  za.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały .
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości  gminnej 
położonej w miejscowości Michałów.
Przewodniczacy Rady Gmi projekt uchwały wraz ze zmianami poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 12  za 2 przeciw – uchwała została przyjęta.

Przewodniczący Rady Gminy przystępuje do kolejnego punktu porządku obrad sesji  projektu 
uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty od zgłoszenia o dokonanie wpisu do ewidencji działalności 
gospodarczej.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczacego Komisji Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje  opinię – opinia pozytywna.
Przewodniczący  Rady Gminy prosi Sekretarza obtrad o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty od zgłoszenia o 
dokonanie wpisu do ewidencji  działalności gospodarczej.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 14 za – uchwała została- przyjeta.

Przewodniczący Rady Gminy  informuje , że zgodnie z wprowadzonym do porządu obrad sesji 
punktem przyjęcia projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Michałów do 



Lokalnej Organizacji Turystycznej Ziemi Pińczowskiej prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno-Gospodarczego Budżetu i Finansów o opinię.
Przewodniczący Komisji pzedstawia opinię – opinia pozytywna.
Przewodniczacy Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia  Gminy 
Michałów do Lokalnej Organizacji Turystycznej Ziemi Pińczowskiej.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 14 za – uchwała została przyjeta.

Przewodniczący Komisji Rozwoju Społeczo-Gospodarczeo Budżetu i Finansów przedstawia 
Regulamin przyznawania Nagrody Starosty Powiatu Pińczowskiego „ORDER BŁĘKITNEJ 
NIDY”  prosi równocześnie o zgłaszanie kandydatów do poszczególnych kategorii tj.:
– OSOBOWOŚĆ POWIATU
– SAMORZĄDOWIEC
– SPOŁECZNIK
– PRZEDSIĘBIORCA
– PRZYJACIEL ZIEMI PIŃCZOWSKIEJ

Wójt Gminy zgłasza Panią Marię Jaworowską – żonę nieżyjacego Dyrektora Stadniny Koni 
Michałów – w kategorii Osobowość Powiatu.
Radnego   - Pana  Kowalczyka  Bogusława  -  w kategorii Przedsiębiorca  
Radny Kwiecień zgłasza Radnego Pana Tyburczyka  Czesława – w kategorii Samorządowiec
Radna Morgaś zgłasza Panią Teodozję Kierkowska -Szewczyk  - lekarz medycyny  rodzinnej ,a 
jednocześnie Kierownik SZOZ Michałów – w kategorii samorządowiec
Wójt Gminy zgłasza – Panią Irenę Sochacką  Dyrektor Departamentu Funduszy Styrukturalnych 
Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego – w kategorii Przyjaciel Ziemi 
Pińczowskiej.
Koło Gospodyń Wiejskich z Tura Dolnego – w kategorii Społecznik
Przewodniczący Rady Gminy zaproponowanych  kandydatów do poszczególnych  kategorii nagród 
poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 14 za – decyzja powyższa została przyjeta.

WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE.
Wójt Gminy informuje, przy szkole w Michałowie między budynkiem szkoły , a budynkiem sali 
gimanstycznej jest wnęka ,wylana jest ława i to tam możnaby dobudować pomieszczenia na 
przedszkole jest to propozycja o której dyskutowaliśmu na posiedzeniach komisji i sesji.
Jeżeli Państwo radni tak zdecydują to będziemy robić.
Radny Kowalczyk  uważam jest to najlepsze miejsce , gdyż  koszty będą mniejsze dlatego należy 
się zastanowić i nie zwlekać .
Decyzja Rady Gminy w tym temacie pozytywna .
Panowie radni  z Sędowic  zaproponowali , że mieszkańcy wsi w zamian za usuniete drzewa zrobią 
porządek i posprzątaja .Jest tez drugie rozwiązanie , że wykona tą pracę firma , która w zamian za 
drzewo może dostarczyć deski np. na podłogę.
Radni z Sędowic oświadczyli , że drzewami zajmą sie osobiście , skoro wyłomy znajdują sie w 
Sędowicach  to mieszkańcy zrobią porządek ,a radni wspólnie z radą sołecka podzielą i pracę i 
drzewa , tak  że nie będzie problemów. 
Będąc przy  temacie Stawów w Sędowicach grupa wędkarska  z Sędowic , która wcześniej 
dzierżawiła stawy zwróciła sie z prośbą o wydzierżawienie ponowne obiektu
Dlatego chciałbym znać decyzję Rady Gminy.
Powiem na dzień dzisiejszy oracowany został operat wodno-prawny dla stawów, przegląd 
techniczny obiektu z wpisem do książki obiektu.
Zalecenia zawarte w opracowanych wyżej dokumentach muszą być realizowane.

Radny Stanek  z zapytaniem do Wójta Gminy.



– sprawa oświetlenia ulicznego w miejscowości Zagajówek
– wymiana lamp oświetlenia ulicznego
– kamień na drogi

Radna Morgaś :
– oświetlenie uliczne  Michałów -Brelczyn
– oczyszczenie drogi Michałów – Langów obok posesji Pana Szałapskiego za przystankiem 
– zakup sprzętu sportowego  dla dzieci i młodziezy

Radny Cichoński 
– oczyszczenie drogi obok Przedsiębiorstwa NIDEX  Michałów -Choiny

Radny Motyka 
– zakup samochodu dla gminy

                                 
 Wójt Gminy odpowiada:

-  sprawa oświetlenia ulicznego w miejscowości Zagajówek  na dzień dzisiejszy jest prowadzona 
   ewidencja spisywane są wszyskie zgłoszenia z terenu gminy i Zakład Energetyczny przyjeżdza 
na zgłoszenie będziemy kupować nowe lampy i zakładać
   zgłosiła sie firma , która może wykonywać na terenie naszej gminy kompleksową 
modernizację oświetlenia ulicznego jeżeli będzie porozumioenie usługi 
   tylko warunek ,że musi być porozumienie między gminami np. Działoszyce wtedy koszty są 
   mniejsze  
- 1 zestaw kamienia dla Zagajówka będzie przydzielony

     - Droga Michałow Langów obok posesji Pana Szałapskiego jest własnością prywatną dlatego nie 
       możemy ingerować w te sprawy
      -Droga obok NIDEXU  po wykonaniu robót w szkołach Panowie zatrudnieni w ramach prac
       interwencyjnych  będą wykonywać prace porządkowe między innymi przy naszych drogach   
       gminnych

– zakup sprzętu sportowego będzie zrealizowany 
– sprawa zakupu samochodu dla gminy będziemy czynić starania o pozyskanie środków na 

dofinasowanie  zakupu  busa

Radny Kowalczyk  chciałbym zwrócić uwagę ,aby Państwo Radni wzięli pod rozwagę sprawę 
kanalizacji na terenie gminy Michałów. Należałoby temat ten przeanalizować na posiedzeniu 
Komisji , udokumentować dokonać zapisy w protokole. 
Radny Oleksy ja również poddaje pod rozwagę sprzedaż niektórych  samochodów strażackich 
pozostawiając np. 2 ,bo przecież na dzień dzisiejszy  samochody te przynoszą straty .
Przewodniczacy Rady Gminy poinformował , że zaangażował się w części przy podpisywaniu 
zwrotek na wodociągowanie , tam gdzie były trudne sytuacje, wspólnie z pracownikiem 
Urzędu Gminy.

    Przewodniczący Rady Gminy wypowiedział słowa „WYSOKA RADO” wobec 
wyczerpania sie porządku obrad sesji zamykam zwyczajna seje Rasdy Gminy Michałów 
dziękując wszystkim za udział (sesja zakończyła się o godzinie 18-tej)



            


